

تأمين الاستثمار

# Investment Insurance

كريدت عمان  
Credit Oman

تأمين الاستثمار

# Investment Insurance

## Investment Insurance for Corporates (Political Risk Insurance for Equity Investment/Projects)

### Product:

- Foreign Investment Insurance Policy (FIIP) for Equity

### HOW IT WORKS

**1.** Investor submits a preliminary application to Credit Oman and Credit Oman provides its initial 'in-principle' approval and requests a full detailed application.

**2.** On the basis of the detailed application, Credit Oman will assess the project/country risks.

**3.** Should Credit Oman management approve the insurance, Credit Oman will then make an offer of insurance to the investor.

**4.** Credit Oman will obtain the non-objection of the government of the host country.

**5.** In the case of risk occurrence, the investor submits a claim to Credit Oman and Credit Oman pays compensation.

### COVERED RISKS

- Currency inconvertibility and transfer restrictions.
- Expropriation.
- War and civil disturbance.
- Breach of Contract.

### KEY BENEFITS

- Protects balance sheet against losses due to non-commercial risks.
- Attracts additional project capital.
- Enables penetration of high-risk markets.
- Involvement in project of a

multilateral institution (such as ICIEC) is itself a risk mitigant.

### ELIGIBILITY

- Foreign investment / project in approved Countries.
- New investment or expansion of existing investments / projects.
- Investments should not be prohibited by the Islamic Sharia.

## Investment Insurance for Banks and Financial Institutions (Non-Honoring of Sovereign Financial Obligations/Political Risk Insurance of a Cross-Border Loans)

### Products:

- Non-Honoring of Sovereign Financial Obligations
- Foreign Investment Insurance Policy (FIIP) for Financing Facility

### HOW IT WORKS

**1.** Investor submits a preliminary application to Credit Oman, Credit Oman gives its initial 'in-principle' approval and requests a full detailed application.

**2.** On the basis of the detailed application, Credit Oman will assess the project/country risks.

**3.** Should Credit Oman management approve the insur-

ance, Credit Oman will then make an offer of insurance to the investor.

**4.** Credit Oman will obtain the non-objection of the government of the host country.

**5.** In the case of risk occurrence, the investor submits a claim to Credit Oman and Credit Oman pays a compensation.

### COVERED RISKS

- Non-Honoring of Sovereign Financial Obligations
- Non-Honoring of Financial Obligations by the sovereign / sub-sovereign

- Political Risk Insurance of Cross-Border Loans

- Currency inconvertibility and transfer restrictions.
- Expropriation.
- War or civil disturbance.
- Breach of Contract.

### KEY BENEFITS

- Protects balance sheet against losses due to non-commercial risks.
- Attracts additional project capital.
- Enables to penetrate high-risk markets.

### ELIGIBILITY

- New investments or expansion of existing investments/projects.
- Investment not prohibited by Sharia.
- Investments being undertaken in approved Countries.

## تأمين الاستثمار للشركات (تأمين المخاطر السياسية لاستثمار رأس المال / المشاريع)

### المنتج:

• بوليصة تأمين الاستثمار لرأس المال الأجنبي

### طريقة العمل:

1- يقدم المستثمر طلبا مبدئيا لكريدت عمان والتي بدورها توفر له الموافقة المبدئية على أن يقدم طلبا مفصلا

2- بناء على الطلب التفصيلي، تقوم كريدت عمان بتقييم مخاطر المشروع/البلد

3- توافق كريدت عمان على منح التأمين للمستثمر ومن ثم ستقدم له عرض للتأمين

4- تستخرج كريدت عمان خطاب "عدم ممانعة" من حكومة البلد المضيف

5- عند وقوع المخاطر، يقدم المستثمر مطالبة لكريدت عمان والتي بدورها تقوم بتعويضه

### المخاطر المغطاة:

- فرض القيود على تحويل العملات
- نزع الملكية
- الحروب والاضطرابات الأهلية
- الإخلال بالعقد

### المنافع الأساسية:

- حماية الميزانية العمومية ضد الخسائر الناجمة عن المخاطر غير التجارية.
- جذب رأس مال إضافي للمشروع
- تمكين المستثمر من الدخول في أسواق عالية المخاطر
- المشاركة في مشروع لمؤسسة متعددة الأطراف (مثل المؤسسة الإسلامية لضمان الاستثمار وائتمان الصادرات) يعد تخفيفا للمخاطر بحد ذاته

### الأهلية:

- الاستثمار/المشروع الأجنبي في الدول الموافق عليها
- الاستثمار الجديد أو التوسعة لمشروع استثماري قائم
- المشاريع التي لا تتعارض مع الشريعة الإسلامية

## تأمين الاستثمار للبنوك والمؤسسات المالية (عدم الوفاء بالالتزامات المالية السيادية / تأمين المخاطر السيادية للقروض الخارجية)

### المنتجات:

- عدم الوفاء بالالتزامات المالية السيادية
- بوليصة تأمين الاستثمار الأجنبي لتسهيل التمويل

### طريقة العمل:

1- يقدم المستثمر طلبا مبدئيا لكريدت عمان والتي بدورها توفر له الموافقة المبدئية على أن يقدم طلبا مفصلا

2- بناء على الطلب التفصيلي، تقوم كريدت عمان بتقييم مخاطر المشروع/البلد

3- توافق كريدت عمان على منح التأمين للمستثمر ومن ثم ستقدم له عرض للتأمين

4- تستخرج كريدت عمان خطاب "عدم ممانعة" من حكومة البلد المضيف

5- عند وقوع المخاطر، يقدم المستثمر مطالبة لكريدت عمان والتي بدورها تقوم بتعويضه

### المخاطر المغطاة:

- عدم الوفاء بالالتزامات المالية السيادية:
- عدم الوفاء بالالتزامات المالية السيادية وتحت السيادية

• تأمين المخاطر السياسية للقروض الخارجية:

- فرض القيود على تحويل العملات
- نزع الملكية
- الحروب والاضطرابات الأهلية
- الإخلال بالعقد

### المنافع الأساسية:

- حماية الميزانية العمومية ضد الخسائر الناجمة عن المخاطر غير التجارية
- جذب رأس مال إضافي للمشروع
- تمكين المستثمر من الدخول في أسواق عالية المخاطر
- المشاركة في مشروع لمؤسسة متعددة الأطراف (مثل المؤسسة الإسلامية لضمان الاستثمار وائتمان الصادرات) يعد تخفيفا للمخاطر بحد ذاته

### الأهلية:

- الاستثمار/المشروع الأجنبي في الدول الموافق عليها
- الاستثمار الجديد أو التوسعة لمشروع استثماري قائم
- المشاريع التي لا تتعارض مع الشريعة الإسلامية